
 

Skolebestyrelsesmøde Nordstrandskolen      
Mødet afholdes torsdag den 26. oktober 2023 

kl. 18.00-21.00 i Konferencelokalet på skolen. 

 

OBS. Der serveres aftensmad fra kl. 17.45  

 

Forældrerepræsentanter: Carsten Friis Toft 

(formand), Mette Thesbjerg Klint (næstformand), 

Thomas Holte, Cathrine Haarup Handryziak, 

Stine Prammann, Martine Bentsen og Mette de 

Fine Licht 

 

Kommunalbestyrelsen: Henrik Løwenheim 

Kjærsvold-Niclasen 

 

Skoleleder: Claus Peter Andersen 

Administrativ leder: Jacob Rønlev Kaarsted 

 

Medarbejderrepræsentanter: Gabriel Øberg og 

Thomas Søndergaard Petersen 

 

Elevrepræsentanter: Valdemar Alstrup-

Berentzen (9D) og Elliot Gundelund Siersbøl 

(9C) 

 

Fraværende: Mette de Fine Licht, Martine, 

Henrik og Gabriel. 

Valdemar mødte kl. 18.20 

 

Dagsorden: 

 

 

 

 

 

1. Godkendelse af dagsorden 

 

Velkommen til Elliot. Elliot er næstformand i det 

store elevråd 

 

2. 

 

Valg af ordstyrer 

 

Mette Thesbjerg Klint blev valgt 

3. Meddelelser fra: 

 

18.00 – 19.00 

Orientering 

 

 

 Formanden 

 

 - Status støtteforening 

Foreningen er nået langt i 

forberedelserne og har bl.a. fået en 

indsamlingstilladelse og er klar med en 

bod til næste fællesarrangement. 



De har fået lidt penge ind fra et tidligere 

arrangement, så eleverne kan nu søge 

(gennem skolens leder) om tilskud. 

- Koncept for kvalitetssamtaler mellem 

forvaltningen og skolerne 

Formanden har ikke hørt om det nye 

koncept er på plads. Claus kunne tilføje, 

at det afventer tiltrædelse af den nye 

skolechef 1. november. 

Et fokusområde bliver elevernes trivsel. 

Claus laver et skriv, der sendes til 

forvaltningen. 

 

 Skolen  

 

 - Nyhedsbrevet fra 1. kvartal 

Nu med nyt layout som der blev taget 

godt imod 

- Uge 39 

Det var en uge med stort fagligt 

udbytte. Der var ikke helt så mange 

forældre til åbent hus – dagen, måske 

fordi det lige har været skolens 

fødselsdag. Der var ikke så mange 

boder, men til gengæld mange 

præsentationer med naturfaglige 

indslag.  

Der var ikke den store trafik af forældre 

til skolebestyrelsens bod. Måske kan 

der også være boder på 

administrationsgangen hvor man kan 

købe nogle af de naturfaglige ting, der 

er lavet af eleverne. 

- Motionsdagen 

Gik rigtig godt selv om det var en lidt 

våd dag. Næste år prøver vi noget nyt, 

måske et supplement til det at løbe. 

Måske kunne man cykle ruten. Og det 

er lidt ærgerligt, at rigtig mange af 

skolens elever er væk på ferie. Hvis der 

kom nogle fede aktiviteter, var der 

måske også flere elever til stede. Skolen 

nedsætter et udvalg med lærere og 

pædagoger og eleverne tager det på et 

elevrådsmøde og kommer med forslag. 

- Pickleball og bordtennis 

Claus har bestilt 2 borde og en bane og 

bolde og bat. Banen skal være i 

mellemste lysgård ud mod 

mellemtrinnet. Banen bliver sat op 

inden jul, og skal kunne bruges af både 

skolen og SFO. Desuden kan 



inklusionspædagogerne tage elever med 

derned. 

 

- 10. klasserne 

10. Kl er udfordret af enkelte elever, og 

vi strammer skruen ift. til dem, der ikke 

vil fællesskabet på skolen.  

 

 Lærerne 

 

 Det går godt, der har lige været efterårsferie. 

Vi har et godt og solidt læreværelse, og vi har 

fået nogle dygtige nye lærere.  

Lærerne er med i skoleudvikling om, hvordan 

vi ønsker at være sammen på 

Nordstrandskolen, et projekt der løber over 2 

år. Eleverne bliver også snart involveret i 

projektet. 

 

 Eleverne 

 

 Vandposten og uret på boldbanen er blevet 

drøftet i elevudvalget. Eleverne er ved at 

undersøge mulighederne for, hvordan de to ting 

kan blive etableret. 

Måske skal der også være en vandpost til 

indskolingen. 

 

 Udvalg 

 

 Principudvalget status på opdatering af 

principper 

 

 Kommunalbestyrelsen 

 

 Intet 

 Pause 18.55 – 19.00  

 

4. Orientering fra kommu-

nens SSP-medarbejder 

Peter Henriksen 

 

19.00 – 19.30 Bilag 1. Nordstrandskolens indsatser omkring 

alkohol og snus 

Peter fortalte om SSP’s arbejde med 

forebyggelse mod kriminalitet og rusmidler. 

Skolebestyrelsen debatterede oplægget. 

Et stort problem er, at på 9. årgang ligger 

Dragør et godt stykke over landsgennemsnittet 

ift. at indtage alkohol. På 7. og 8. årgang ligger 

Dragør under landsgennemsnittet. 

 

5. Refleksioner på oplægget 19.30 – 20.00 CA har været på BFKU om rusmidler. 

Vi er på skolen optaget af, hvordan vi kan 

bremse den uheldige udvikling i den stigende 

brug af rusmidler i vores udskolingsklasser. 

Claus fortalte bl.a. om Vapes, og hvilke farer 

der er ved brug af rusmidlet. 

Der var tilslutning blandt skolebestyrelses-

medlemmerne om at skolen iværksætter en 

eller anden form for kampagne, f.eks. et 



foredrag for både elever og forældre om 

rusmidler. Og emnet kunne efterfølgende 

drøftes på forældremøder for de enkelte 

klasser. Og kunne man brede interessen for at 

høre om emnet ud til de andre skoler i Dragør, 

vil det være godt. Indsatsen rettes mod 

mellemtrinnet. 

En af myterne ved røgfrie nikotinprodukter 

som snus og vapes er, at det ikke er farligt. Det 

tror mange forældre og elever.  

Lærerne kunne også lave undervisningsforløb 

for deres elever om rusmidlerne. 

Bliver man opdaget med indtag af Vape eller 

snus bliver man sendt hjem på en tænker. 

 

6. Principper og skabeloner 

 

20.00 – 20.15 Ved udvalget 

Bilag 2. Princip nr. 3 

Bilag 3. Princip nr. 5 

De reviderede principper og revideret layout 

blev vedtaget med en enkelte rettelser bl.a. om 

godkendelsesfeltet. 

I forhold til godkendelsesprocessen i 

skolebestyrelsen kunne det være godt, hvis 

forældrene primært ser på principperne med 

forældrebriller på forslaget, eleverne ser med 

elevbriller osv. Vi finder et logo også for 

Nordstrandskolen, der også kommer på 

dokumenterne. 

 

7. Proces for ordensregler 20.15 – 20.20 Udvalg nedsættes 

Mette Thesbjerg Klint, Claus og en 

lærerepræsentant fra bestyrelsen er med i 

udvalget. 

 

8. Skolefoto 20.20 – 20.40 Bilag 4. Tilbud fra Frandsen Fotografi 

(nuværende leverandør) 

Bilag 5. Tilbud fra Modul Foto 

Forslag om at skifte udbyder. 

Skolebestyrelsen valgte, at skifte til Modul 

Foto fra næste år. 

 

9. Status på PLOV 20.40 – 20.55 Ved CA 

PLOV står for Påbegyndt Livsfarlig Og 

Voldelig handling, i daglig tale kaldet 

skoleskyderi. 

Vi har nedsat et udvalg som er gået i gang med 

at færdiggøre vores PLOV, så den kan bruges 

på skolen, herunder alarmeringsmetode og 

opsamlingssteder. Vi har lavet en midlertidig 

alarmeringsmetode som er afprøvet. Vi har 



også været i kontakt med politiet for at høre, 

om de kunne komme og rådgive os. Det må de 

desværre ikke. 

Carsten tager en snak med Henrik (kommunal- 

bestyrelsesrepræsentant) om, at kommunen 

hjælper skolen med den skarpe del af 

PLOV’en. 

 

10. Eventuelt 

 

20.55 – 21.00 De 3 skolebestyrelsesformænd i Dragør har 

skrevet en læserbrev til Dragør Nyt om 

budgettet for 2024 og 2025, om de besparelser 

skolerne er blevet pålagt.  

Referater fra SB kan ikke ses på mobil-

versionen af skolens hjemmeside. Skolen 

undersøger, hvordan de kan blive tilgængelige. 

Der mangler billeder af enkelte skole-

bestyrelsesmedlemmer. Skolen rekvirerer et 

firma til at tage billeder. 

 

 

 

Kommende møder: 

 

 


